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PROTOKÓŁ Nr IV/2015 
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy 

w dniu 9 lutego 2015r. 
 
Obecni zgodnie z załączoną listą obecności. 
 
Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Przedstawienie projektów uchwał. 
5. Przyjęcie uchwał. 
6. Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok. 
7. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
8. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
9. Zakończenie sesji.  

 
Przebieg sesji: 
Ad.1-3 
 
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych, zaproszonych gości oraz 
stwierdził prawomocność sesji – obecnych 15 radnych. 
 
Przewodniczący odczytał porządek obrad i zapytał, czy Radni wnoszą jakieś zmiany 
w proponowanym porządku obrad. Nikt nie wniósł zmian w proponowanym porządku obrad. 
 
Przewodniczący zapytał, czy ktoś wnosi uwagi do Protokołu Nr III/2014.  
Protokół z sesji Nr III/2014 z dnia 29 grudnia 2014r. został poddany pod głosowanie: 

 
15 głosów – za 
  0 głosów – przeciw 
  0 głosów – wstrzymujących się.  

 
Ad. 4 Przedstawienie projektów uchwał 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby w pierwszej kolejności zostały przedstawione 
uchwały nr IV/20/2015 i IV/204/2015 przez Panią Monikę Luft-Służałek z biura projektowego „Anpol”. 
Nikt nie wniósł sprzeciwu. 
 

1. Uchwała Nr IV/20/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: uchwalenia 
zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Bojszowy” dla obszaru położonego w rejonie ul. Sierpowej w miejscowości Bojszowy Nowe 

 
Podjęcie tej uchwały kończy procedurę zmiany studium rozpoczętej uchwałą nr XXX/192/2014 z dnia 
10 marca 2014r. Zmiana studium jest wyrazem zapotrzebowania gminy na poszerzenie istniejącego 
cmentarza. Inwestycja nie będzie kolidowała z zagospodarowaniem terenów przyległych, które 
użytkowane są rolniczo i nie będzie stanowić ograniczeń robót naprawczych przebiegającej w tym 
obszarze magistrali wodociągowej, co zostało potwierdzono przez Górnośląskie Przedsiębiorstwo 
Wodociągowe w Katowicach. Tereny położone w granicach od 50 do 150 m w odległości od 
planowanego poszerzenia cmentarza posiadają sieć wodociągową i wszystkie budynki są podłączone 
do tej sieci. 
Udział wszystkich osób zainteresowanych pracami nad projektem zmian „Studium...” został 
zapewniony zgodnie z przepisami ustawy z dnia 27 marca 2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym. Ustalenia projektu były przedmiotem wymaganych przepisami prawa uzgodnień i 
opinii, w tym Gminnej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej w Bojszowach. Projekt „Studium...” 
wraz z prognozą oddziaływania na środowisko został wyłożony do wglądu, nikt nie wniósł uwag. Tym 
samym procedury zostały wykonane, a także został spełniony cel, jakim było zaspokojenie potrzeb 
wspólnoty samorządowej w zakresie poszerzenia cmentarza lokalnego.  
 
Uwagi radnych: 
 
Radny Roman Horst: W tekście studium jest kilka nieścisłości, użyte stare nazewnictwo np. siedziba 
dzielnicowego, stara nazwa powiatu, z czego to wynika? 
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Wójt: Załącznikiem do uchwały jest tekst jednolity „Studium …”, który jeszcze obowiązuje, a powstał 
wiele lat wcześniej. Z tego powodu można dopatrzeć się nieścisłości, ale uchwała wprowadza tylko 
punkt 5.5., który został dopisany do "Studium...”. Uchwalany jest tylko tekst dotyczący ulicy Sierpowej.  
 

2. Uchwała Nr IV/24/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: uchwalenia 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w rejonie ul. 
Sierpowej w miejscowości Bojszowy Nowe – Etap I 

 
Podjęcie tej uchwały kończy procedurę uchwalenia planu zagospodarowania przestrzennego 
rozpoczętej uchwałą nr XXX/193/2014 z dnia 10 marca 2014r. Celem planu było poszerzenie 
istniejącego cmentarza. Tereny pod rozbudową cmentarza są niezabudowane, w sąsiedztwie istniały 
tereny rolnicze, droga powiatowa – ul. Sierpowa oraz drogi wewnętrzne. Ustalenia przyjęte w 
projekcie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w rejonie ul. 
Sierpowej nie naruszają ustaleń obowiązującego „Studium...”.  
Wydzielenie liniami rozgraniczającymi terenu o symbolu ZC obejmuje zarówno istniejący cmentarz, 
jak również jego poszerzenie i w przyszłości stanowić będzie jeden teren powiązany przestrzennie i 
funkcjonalnie. Dla terenu oznaczonego symbolem R plan ustala rolnicze przeznaczenie, a w 
odległości 50 m od cmentarza, plan ustala zakaz lokalizacji zabudowań mieszkalnych, zakładów 
produkujących artykuły żywności, zakładów żywienia zbiorowego, bądź zakładów przechowujących 
artykuły żywności oraz studzien służących do czerpania wody pitnej. W zakresie obsługi 
komunikacyjnej zapewnia droga publiczna - ul. Sierpowej, zlokalizowana poza granicami planu i droga 
wewnętrzna oznaczona symbolem KDW. Potrzeby w zakresie miejsc postojowych dla obsługi 
cmentarza realizowane będą na parkingu, oznaczonym symbolem KS. 
Projekt planu wraz z prognozą został wyłożony do publicznego wglądu, w trakcie, którego każdy kto 
kwestionował jego ustalenia mógł złożyć uwagę. Do wyłożonego w terminie od 4 września 2014r. do 
2 października 2014r. do publicznego wglądu projektu planu przestrzennego w okresie przewidzianym 
do składania uwag (tj. do 16 października 2014r.) nie wniesiono uwag. W dniu 20 października 2014r. 
wpłynęła prośba o przeznaczenie fragmentu działki nr 675/60 położonej w odległości 50 m od 
cmentarza na cele zabudowy mieszkalnej jednorodzinnej. Po przeanalizowaniu treści przedmiotowej 
prośby, jak również możliwości inwestowania na innych działkach położonych w granicach planu, 
postanowiono zmniejszyć obszar opracowania planu do obszaru 50 m od cmentarza, jako Etap I 
opracowania planu. 
W związku z powyższym projekt planu miejscowego ponownie wyłożono do publicznego wglądu, w 
terminie nie wniesiono uwag. Tym samym procedura sporządzania planu miejscowego określona 
przez przepisy prawa została należycie wykonana, jak również został spełniony cel planu, jakim było 
poszerzenie cmentarza lokalnego. 
 
Uwagi radnych: 
 
Brak uwag 
 

3. Uchwała Nr IV/21/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: określenia 
zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Bojszowy 

 
Po raz pierwszy jest taka uchwała podejmowana, w której określane są zasady i tryb przeprowadzania 
konsultacji z mieszkańcami. Często na sesjach Rady był poruszany temat konsultacji, ale dotyczyły 
one aktów prawa miejscowego i konsultacje były przeprowadzane z organizacjami pozarządowymi. 
Uchwała w sprawie konsultacji z mieszkańcami w istotnych sprawach jest utworzona zgodnie z 
prawem i z inicjatywy Wójta. Uchwała taka jest potrzebna, aby uporządkować sprawę nazewnictwa 
miejscowości Bojszowy Nowe. Od kilku lat trwa korespondencja z organami władzy państwowej, 
jednak nie udało się zlikwidować błędu, jaki powstał w centralnych rejestrach, a polegający na 
bezpodstawnej zmianie nazwy Bojszowy Nowe na Nowe Bojszowy. Do tej pory w funkcjonowaniu 
administracji nie stwarzało to komplikacji, dalej była używana nazwa Bojszowy Nowe, ale na skutek 
cyfryzacji i archiwizacji elektronicznej nazewnictwo Nowe Bojszowy stosowane przez Główny Urząd 
Statystyczny nie było kompatybilne z nazwą Bojszowy Nowe. Na skutek tego okazało się, że musi 
zostać przeprowadzony tryb zmiany nazwy miejscowości. Uchwała ma szerszy zakres, aby rozwiązać 
w przyszłości problem pytań do mieszkańców gminy. Omówione są sprawy proceduralne, techniczne i 
terminy zgodnie z prawem. Do przeprowadzenia konsultacji zarządzeniem Wójta będzie powołana 
komisja składająca się z pięciu osób. Do składu komisji rada wytypuje dwóch radnych i trzy osoby 
wskazane zostaną przez Wójta. Te trzy osoby z Urzędu Gminy będą odpowiedzialne za pracę 
administracyjną. Komisja nie będzie decydować tylko nadzorować od strony technicznej konsultacje. 
Zostanie ona powołana w jak najkrótszym czasie, przygotuje od strony technicznej te konsultacje, by 
przeprowadzić jak najszybciej procedurę ostatecznego ustalenia nazwy miejscowości Bojszowy Nowe 
w urzędowym spisie nazw miejscowości. 
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Uwagi radnych: 
 
Radny Janusz Gwóźdź: W uchwale brakuje zapisu o własnych wnioskach lub propozycjach. 
W §3 będzie można tylko wypowiedzieć się tak lub nie, brakuje miejsca na opinie mieszkańców na 
dany temat. Konsultacje z mieszkańcami powinny być jak najbardziej dostępne, na każdej tablicy 
ogłoszeń na terenie Gminy, na głównej stronie internetowej Urzędu Gminy i na stronie BIP, a 
nieukryte tak ja konsultacje społeczne.  
Wójt: Konsultacje z mieszkańcami są uchwalane po raz pierwszy i nie można ich mylić z 
konsultacjami z organizacjami pozarządowymi, które bardzo dobrze orientują się, gdzie szukać tych 
informacji. Konsultacje z mieszkańcami są bardzo ważne i będą one publikowane na głównej stronie 
internetowej Urzędu Gminy. W §3 to Wójt i Radni pytają mieszkańców o wyrażenie opinii, a nie 
odwrotnie. Może być pytanie, na które wystarczy odpowiedzieć tak lub nie, bądź mogą być 
problemowe sprawy i mieszkaniec będzie miał możliwość szerszego wyboru. W konsultacjach nie ma 
miejsca na wskazywanie przez mieszkańca dodatkowych rozwiązań. W zarządzeniu Wójta będzie 
przedstawiony tryb konsultacji oraz będą wskazywane miejsca, gdzie będą one publikowane. 
 
Radny Stanisław Biela: Jak projekt tej uchwały ma się do Statutu Gminy Bojszowy §20 pkt. 3: 
"Do obowiązków radnego należy: - udział w spotkaniach z mieszkańcami celem informacji o stanie 
spraw gminy lub konsultowania spraw przed ich ostatecznym rozstrzygnięciem.". Co w takim bądź 
razie z wnioskami mieszkańców, jak się zachować w razie ich pytań? 
M. Nosalik: Paragraf ten dotyczy obowiązków Radnego i nie ma nic wspólnego z uchwałą dotyczącą 
konsultacji z mieszkańcami. Radni mają dalej prawo do konsultacji, spotkań z mieszkańcami, radny 
nadal może czynnie kształtować interes mieszkańców. Uchwała wprowadza instytucję w prawie 
miejscowym, gdzie sprawy ważne z punktu widzenia gminy wymagają zebrania opinii od 
mieszkańców, o to pyta Rada i Wójt.  
 
Radny Stanisław Biela: Czy na podstawie tej uchwały komisja będzie powołana jedna stała, czy do 
każdej konsultacji osobna? 
Wójt: W drodze zarządzenia Wójta zostanie określony zakres i czas pracy komisji.  
 
Radny Paweł Kumor: Czy komisja będzie powoływana na czas przeprowadzania konsultacji do 
zbierania ankiet, czy będzie powoływana  w czasie zbierania opinii? 
Wójt: Komisja będzie powołana do przeprowadzenia całego procesu konsultacji. 
  
Radny Paweł Kumor: Zapytał o paragraf dot. opinii i wniosków, bo ma to polegać na wyborze jednej z 
opcji, a co z opiniami, wnioskami niemieszczącymi się w schemacie. Czy będą one przyjmowane, 
zbierane lub rozpatrywane, jakie w takim przypadku będą procedury? 
Wójt: Jeśli będą pytania tak lub nie, to tak trzeba będzie odpowiedzieć. Będzie możliwość składania 
wniosków jak będzie określone to w zarządzeniu. Sposób odpowiedzi zależy od charakteru konsultacji 
i od tego, co będzie oczekiwane od mieszkańców, jakie będzie pytanie.  
 
Radny Paweł Kumor: To może warto by było sprecyzować § 3 i poszerzyć o zbieranie opinii, 
wniosków? 
Wójt: To my pytamy mieszkańców, określamy w zarządzeniu czego oczekujemy i przygotowujemy 
treść zapytania. 
M. Nosalik: Zakres przedmiotowy konsultacji jest określony w §4. Zarządzeniem Wójta będzie 
określony cel konsultacji i forma. Te trzy są do wyboru, nie muszą być wszystkie naraz. Mogą być 
dodatkowo zbierane opinie i wnioski, jest to dopuszczalne. Jest to pierwsza tego typu uchwała w 
Gminie, te rozwiązania są już sprawdzone przez inne gminy. Jeżeli w przyszłości będą dalsze 
propozycje zmian to zawsze będzie można je wprowadzić.  
 
Radny Stanisław Biela: W §5 jest zapis: "Inicjatywa w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
przysługuje Wójtowi Gminy Bojszowy", czy to oznacza, że Rada na wniosek mieszkańców i radnych 
przegłosuje, żeby przeprowadzić konsultacje to Wójt może się nie zgodzić, bo to jego inicjatywa? 
M. Nosalik: W prawie jest określona rola organów, Rada jest organem stanowiącym, a Wójt jest 
wykonawczym. Zasady to rola Rady, a Wójt określa temat i realizuje procedury, uchwała to instrument 
dla Wójta. Rada ma wspierać Wójta w działaniach, radni są też mieszkańcami i w konsultacjach będą 
się wypowiadać, brać udział. 
Wójt: Inicjatywa przeprowadzenia konsultacji należy tylko do Wójta, natomiast Rada może zgłosić 
inicjatywę Wójtowi. Uchwała wprowadza tylko zasady przeprowadzenia konsultacji, a dopiero 
Zarządzenie, które jest aktem organu wykonawczego, uruchamia procedurę konsultacyjną.  
 
W trakcie omawiania uchwały z sali posiedzeń Rady Gminy wyszedł radny Kazimierz Lysko.  



4 
 

 
4. Uchwała Nr IV/22/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: nadania 

drodze położonej na terenie Gminy Bojszowy nazwy „Brzozowa” 
 
Ulica Brzozowa to będzie odcinek drogi Trzcinowej, która rozpoczyna się od skrzyżowania z ulicą 
Pancerniaków i przebiega do granicy z miejscowością Świerczyniec. Ulica Trzcinowa jako jedyna 
biegnie przez dwie miejscowości – Bojszowy i Świerczyniec i należy to wyeliminować. Za 
wyznaczeniem tej ulicy są też względy administracyjne, ponieważ dom o numerze 1 jest w 
Świerczyńcu od strony Bojszów, natomiast działki w Bojszowach zostają bez numeracji i zachodzi 
potrzeba nowej numeracji lub nadania nazwy ulicy w Bojszowach. Uchwała spowoduje możliwość 
nadania nowych adresów zaczynając od skrzyżowania z ul. Pancerniaków w Bojszowach, a w 
Świerczyńcu będzie nadal Trzcinowa. Przyszli mieszkańcy się zgodzili na taką propozycję. Komisja 
Gospodarki Komunalnej również zaakceptowała ten projekt 
 
Uwagi radnych: 
 
Radny Stanisław Biela: Czy odnoga ul. Trzcinowej na granicy Bojszów i Świerczyńca w kierunku 
stawu Poloczek zostanie nadal ul. Trzcinową, czy będzie zmieniona na ul. Brzozową? 
Wójt: Nazwa tego odcinka drogi nie zostanie zmieniona. 
Radny Andrzej Rokowski: Czy działki w drugiej linii zabudowy ul. Brzozowej, pod lasem będą miały 
też taką nazwę, czy będzie nowa nazwa? 
Wójt: Nie, tam będzie nowa ulica.  
 

5. Uchwała Nr IV/23/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: uchwalenia 
"Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Bojszowy na lata 2015 - 
2032" 

 
Projekt tej uchwały to wypełnienie ustawowego zapisu aktu normatywnego – rozporządzenia Rady 
Ministrów w sprawie programu oczyszczania kraju z azbestu na lata 2009 - 2032. W skali krajowej są 
trzy programy: na szczeblu kraju, wojewódzkim i gminnym. Program w gminie Bojszowy jest rozłożony 
na lata 2015 – 2032, więc na długi okres czasu. Gmina musi posiadać taki program wykonany przez 
firmę zewnętrzną. W programie jest zawarte: opis gminy, opis działania i szkodliwości azbestu, 
sposoby unieszkodliwiania azbestu, inwentaryzacja azbestu na terenie gminy. Wyliczono, że ta 
terenie Gminy jest 150 ton azbestu, czyli bardzo dużo. Jest to elewacja domów i pokrycia dachów. 
Koszt usunięcia azbestu to ok. 500 000 zł., koszt odtworzenia pokryć dachowych i elewacji budynków 
z robocizną to koszt ok. 1 100 000 zł.. Ceny te są na dzień dzisiejszy. W programie są zasady i 
sposoby postępowania w czasie usuwania azbestu, kiedy i w jaki sposób go dostarczyć do miejsc 
składowania, również prawa i obowiązki mieszkańca, zarządcy budynku, który chce ten azbest 
usunąć (gdzie zgłaszać, jak postępować). Wskazane są źródła, z których można pozyskiwać środki na 
usunięcie azbestu, np. program powiatowy, ale również wszystkie instytucje, które są w programie i 
jak to zrobić by pozyskać pomoc, zasady i formy pomocy jakiej udzielają. Gmina może pomagać 
mieszkańcom, aplikować o środki pomocowe, ale potrzebny jest program. 
 
Uwagi radnych: 
 
Radny Antoni Wilczek: W załączniku nr 1 jest wykaz poszczególnych miejscowości i posesji, w których 
jest azbest. Obok jest rubryka – stopień pilności, co oznacza w niej numer 1, czy to że ten azbest już 
trzeba usunąć, pilne? 
Wójt: Stopień pilności jest określony na podstawie wyglądu – płyty źle umocowane, odkryte, chwiejne 
to wskazówka, że trzeba zwrócić na to uwagę. To informacja dla właścicieli, zarządców, że trzeba 
starać się o usunięcie tego azbestu i będą te budynki brane pod uwagę w pierwszej kolejności. 
 
Radny Janusz Gwóźdź: W punkcie 2.4 Zasoby wodne jest wymieniony zbiornik wód słonych z KWK 
Piast i Czeczott, którego już nie ma. 
Wójt: Zostanie to zmienione. 
 

6. Uchwała Nr IV/25/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: wyrażenia 
zgody na wydzierżawienie nieruchomości gminnych w trybie bezprzetargowym 

 
W załączniku nr 1 są wymienieni chętni rolnicy do kontynuacji dzierżawienia nieruchomości gminnych. 
Są to nieruchomości, które gmina posiada i wydzierżawia rolnikom, ponieważ do tych gruntów nie ma 
żadnych planów. Dzierżawcy nadal chcą dzierżawić grunty, a umowy można odnowić jedynie poprzez 
uchwałę. Okres trzyletni umowy jest to czas optymalny, ustalony z rolnikami, łączy się to z okresem 
rozliczeniowym dopłat bezpośrednich.  
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Uwagi radnych: 
 
Radny Janusz Gwóźdź: Czy dzierżawy dla rolników są bezpłatne? 
Wójt: Rolnicy płacą za dzierżawę nieruchomości gminnych. Stawki są określone w cenniku, ale są to 
kwoty niewielkie. W tym działaniu chodzi o to, żeby grunty były uprawiane w kulturze rolnej, a nie stały 
odłogiem.  
 

7. Uchwała Nr IV/26/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: udzielenia 
pomocy finansowej Powiatowi Bieruńsko – Lędzińskiemu na realizację zadań w zakresie 
wspierania osób niepełnosprawnych. 

 
Uchwała taka jest podejmowana co roku i wynika ona wprost z budżetu gminy. 8 000 zł. jest 
przeznaczone na pomoc i wspieranie osób niepełnosprawnych, środki te są przekazywane powiatowi 
Bieruńsko-Lędzińskiemu. Dotacja choć jest zapisana w budżecie to należy podjąć uchwałę 
przekazującą środki, ponieważ w ten sposób Rada wyraża zgodę na przekazanie tej pomocy. Środki 
dla osób niepełnosprawnych są przekazywane dla Powiatu, a ten daje je stowarzyszeniu "Radość 
Życia". Stowarzyszenie to prowadzi prace z osobami niepełnosprawnymi, gdzie ok. 20 osób z naszej 
gminy uczestniczy w zajęciach.  
 
Uwagi radnych: 
Brak uwag 
 

8. Uchwała Nr IV/27/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: dokonania 
wyboru metody ustalania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalania 
stawki tej opłaty. 

 
Uchwała była przedstawiana na Komisji Gospodarki Komunalnej. Od 1 lutego weszła w życie 
znowelizowana ustawa, tzw. mała rewolucja w ustawie śmieciowej, która wprowadza pojęcia tj. niższa 
opłata, wyższa opłata. W ustawie znikła podstawa prawna podjęcia poprzedniej uchwały. Na skutek 
tego od 1 lutego nie byłoby podstawy prawnej do pobierania opłat za wywóz odpadów. W ustawie 
tracą moc pewne punkty i nie ma jasności co dalej. Część gmin nie zmienia tych uchwał, Ministerstwo 
wypowiedziało się, że nie trzeba zmieniać, jeśli uchwała jest zgodna z prawem. RIO natomiast 
wymusza podjęcie uchwały, ale nie zgadza się na podjęcie z datą obowiązywania wstecz. 
Wójt zgłosił autopoprawkę w §7 i wprowadza brzmienie: Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni 
od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Śląskiego i ma zastosowanie do opłat 
wnoszonych od dnia 1 lutego 2015 roku. 
Zmiany wprowadzone w tej uchwale to zmiana podstawy prawnej w preambule na: art. 6k ust. 1, ust. 
2, ust. 2a i ust. 3 ustawy z dnia 13 września 1996 r. Dochodzą również dwa słowa w §2, a mianowicie 

w punkcie 1 jest dodane słowo "niższą", a w punkcie 2 "wyższą". 
 
Uwagi radnych: 
 
Radny Paweł Kumor: Czy zapis o działaniu wstecz uchwały był konsultowany z wojewodą, żeby nie 
było problemu z tą uchwałą i nie wystąpiła sytuacja, że nie ma uchwały na podstawie, której są 
popierane opłaty? 
Wójt: Spór może dotyczyć tylko §7, co do wejścia w życie obowiązywania uchwały. Nadzór prawny 
Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego może tylko w tym zakresie uchwałę uchylić. Nie może unieważnić 
całej uchwały, ponieważ reszta spełnia wymogi ustawy. Wojewoda może wezwać do zmiany tego 
punktu.  
 

9. Uchwała Nr IV/28/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: zmiany 
uchwały Nr II/12/2014 z dnia 10.12.2014r. dot. określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości i zwolnień od tego podatku, opłat targowych oraz sposobu ich poboru w 2015 
roku. 

 
Uchwała dot. określenia wysokości stawek podatku obowiązuje, ale Regionalna Izba Obrachunkowa 
wniosła uwagę co do treści. W poprzednich latach nie było takich uwag. Zgodnie z zaleceniem RIO do 
uchwały został dopisany §3a. o treści: "Terminem płatności opłaty targowej jest dzień, w którym 
dokonywana jest sprzedaż.”, zawsze to było oczywiste, ale należało ten zapis wprowadzić. 
Wójt zgłosił autopoprawkę: §3 należy zmienić zapis "Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia" na 
"Uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Śląskiego", ponieważ jest to prawo miejscowe. 
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Uwagi radnych: 
Brak uwag 
 

10. Uchwała Nr IV/29/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: zmian w 
budżecie na 2015r.  

 
Projekt uchwały był przedstawiony na Komisji Budżetu i Rozwoju i został jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowany. Koszty funkcjonowania komunikacji na rok 2015 w kwocie 1 100 000 zł. zostały 
zapisane w budżecie w formie dotacji, ponieważ od 1 stycznia 2015 komunikacja publiczna 
zorganizowana jest przez PKM Tychy na zasadzie porozumienia. Natomiast zostały za 2014 rok 
zobowiązania za komunikację zastępczą, które muszą zostać pokryte z wydatków bieżących w 2015 
roku. W dziale 600 Transport i łączność rozdział 60004 Lokalny transport zbiorowy nastąpiło 
przesunięcie wydatków w kwocie 200 000 zł z dotacji do wydatków związanych z realizacją zadań 
statutowych. 
W dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa rozdział 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami 
nastąpiło zmniejszenie wydatków majątkowych o 70 000 zł i zostało przesunięte do działu 900 
Gospodarka komunalna i ochrona środowiska rozdział 90005 Ochrona powietrza atmosferycznego i 
klimatu, w związku z koniecznością opracowania planu gospodarki niskoemisyjnej oraz zadaniami do 
planu zaopatrzenia w ciepło, energię elektryczną i paliwa gazowe dla Gminy Bojszowy. 
 
Uwagi radnych: 
Brak uwag 
 

11. Uchwała Nr IV/30/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: określenia 
kryteriów, liczby punktów za kryteria na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego oraz 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów obowiązujących w postępowaniu 
rekrutacyjnym do Gminnego Przedszkola w Bojszowach na rok szkolny 2015 – 2016 

 
Uchwałę przedstawiła Sekretarz Longina Giedwiłło. Pierwszy raz jest przyjmowana tego typu uchwała. 
6 grudnia 2013r. weszła w życie zmieniona ustawa o systemie oświaty i tzw. ustawa naborowa, która 
reguluje sposoby naboru do szkół i przedszkoli od roku 2014. W ubiegłym roku zgodnie z ustawą i 
zarządzeniem nabór do przedszkola organizowała Pani dyrektor, która przygotowywała kryteria i 
zasady. Nabór do szkół jest określony ustawą do roku szkolnego 2015/2016, ale nie ma tego dla 
przedszkoli. Zasady i uprawnienia dla Pani dyrektor skończyły się na naborze 2014/2015. Na ten 
nowy nabór, który rozpocznie się 1 marca 2015 roku, należy przygotować uchwałę rady. 
Ustawodawca przewidział 7 kryteriów ustawowych, których się nie przyjmuje uchwałą, mają one 
wszystkie równą ilość punktów i w przypadku Gminy to 1 punkt za każdą pozycję. Do gminnego 
przedszkola są przyjmowane dzieci zamieszkałe na terenie Gminy. Kryteria ustawowe to:  

1) Wielodzietność rodziny kandydata 
2) Niepełnosprawność kandydata 
3) Niepełnosprawność jednego z rodziców kandydata 
4) Niepełnosprawność obydwojga z rodziców kandydata 
5) Niepełnosprawność rodzeństwa kandydata 
6) Samotnie wychowywanie kandydata w rodzinie 
7) Objęcie kandydata pieczą zastępczą. 

Nabór dotyczy miejsc wolnych, pozostałych po złożeniu przez Rodziców deklaracji do 23 lutego br., że 
dziecko będzie kontynuowało naukę w przedszkolu. Wszystkie harmonogramy i informacje 
przygotowuje Pani dyrektor przedszkola w swoich zarządzeniach, powołuje także komisję rekrutacyjną 
i przygotowuje regulamin naboru. Wójt Zarządzeniem wprowadza wzór wniosku w procedurze 
rekrutacyjnej.  
Kryteria na drugi etap nabory zostały przygotowane wspólnie z Panią dyrektor. Preferencje do 
przyjęcia dzieci do przedszkola mają dzieci objęte obowiązkiem rocznego przygotowania 
przedszkolnego oraz dziecko, które w roku rekrutacyjnym kończy 4 lata. Dodatkowo punktowane 
również będzie miejsce zamieszkania rodziców/opiekunów prawnych w gminie Bojszowy, jeśli 
zostanie wykazane to w deklaracji PIT, ponieważ wiąże się to z dochodami dla Gminy.   
Autopoprawki zgłoszone do uchwały:  

1. W tytule uchwały po słowie kryteriów a przed słowem liczby dodano przecinek „, „. Tytuł 
uchwały otrzymał następujące brzmienie: w sprawie określenia kryteriów, liczby punktów (…)” 

2. W tabeli dokonano następujących zmian (zmiany pogrubione): 

3. Praca zawodowa rodziców/ opiekunów 
prawnych 
 
Matka /opiekunka prawna 
Ojciec /opiekun prawny 

Oświadczenie rodziców/ opiekunów 
prawnych 

 
 
 
1 
1 
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4. Rodzice /opiekunowie prawni 
kandydata składają roczną deklarację 
PIT podając miejsce zamieszkania 
gminę Bojszowy 
 
Matka /opiekunka prawna 
Ojciec /opiekun prawny 

Oświadczenie rodziców/ opiekunów 
prawnych, że w rocznej deklaracji 
PIT podają miejsce zamieszkania 
gminę Bojszowy 

 
 
 
 
 
2 
2 

6. Rodzice/ opiekunowie prawni 
korzystają z pomocy GOPS w 
Bojszowach 

Zaświadczenie GOPS o objęciu 
pomocą 

1 

  
Została również przedstawiona demografia dzieci i ilość miejsc w przedszkolach. Miejsc w 
przedszkolu na hali jest 100, a dzieci z rocznika 2010 i 2011 jest 98, ewentualnie zostają dwa miejsca 
na 6-latki odroczone, dla 3-latków nie ma miejsc. Natomiast w Świerczyńcu jest 75 miejsc, a dzieci 36, 
planuje się, że 5-cioro dzieci w wieku 6 lat zostanie. W Jedlinie i w Międzyrzeczu nie ma problemu z 
miejscami w przedszkolu.  
Nabór skończy się po odwołaniach w czerwcu i Pani dyrektor zawiadomi Wójta o dzieciach, dla 
których zabrakło miejsc w przedszkolu, a obowiązkiem Wójta będzie znalezienie dla nich miejsce w 
publicznym przedszkolu na terenie innej gminy.  
 
Uwagi radnych: 
 
Radny Stanisław Biela: Ile punktów będą miały 3-latki według tych kryteriów? 
Sekretarz: 3-latki wg tej uchwały nie dostaną punktów z punktu 2. 
 
Radny Krzysztof Ścierski: Co z dofinansowaniem dzieci, które pójdą do innego przedszkola, poza 
terenem gminy? 
Wójt: Jeśli dziecko będzie uczęszczało do innego przedszkola publicznego, poza terenem gminy, to 
Gmina ponosi całe koszta utrzymania dziecka w tym innym przedszkolu, za wyjątkiem opłat rodziców i 
kosztów żywienia. 
Sekretarz: Ustawa o systemie oświaty zobowiązuje do płacenie za dzieci w publicznych przedszkoli, a 
do tej pory płaciło się za dzieci w niepublicznych przedszkolach i to 75% kosztów, które ponosiła ta 
inna gmina w formie dotacji. 
  
Radna Halina Wietrzny: Jaka jest granica punktów?  
Sekretarz: Nie ma górnej granicy punków. 
 
Radny Antoni Wilczek: Czy Gmina Bojszowy dopłaca do punktu Przedszkolnego w Bojszowach? 
Wójt: Tak, Gmina dopłaca do niepublicznego punktu przedszkolnego 40% kosztów utrzymania 
publicznego przedszkola. Natomiast do niepublicznego przedszkola (gdyby takie było w Bojszowach) 
dopłaciłaby 70% kosztów. .  
 
Ad.5 Przyjęcie uchwał. 
 
Przyjęcie uchwał: 
 
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 
  

1. Uchwała Nr IV/20/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: uchwalenia 
zmiany „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 
Bojszowy” dla obszaru położonego w rejonie ul. Sierpowej w miejscowości Bojszowy Nowe 

 
14 głosów – za 
 0 głosów – przeciw  
 0 głosów – wstrzymujących się  

 
2. Uchwała Nr IV/21/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: określenia 

zasad i trybu przeprowadzania konsultacji z mieszkańcami Gminy Bojszowy 
 

14 głosów – za 
 0 głosów – przeciw  
 0 głosów – wstrzymujących się  
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3. Uchwała Nr IV/22/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: nadania 
drodze położonej na terenie Gminy Bojszowy nazwy „Brzozowa” 

 
14 głosów – za 
 0 głosów – przeciw  
 0 głosów – wstrzymujących się  

 
4. Uchwała Nr IV/23/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: uchwalenia 

"Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Bojszowy na lata 2015 - 
2032" 

 
14 głosów – za 
 0 głosów – przeciw  
 0 głosów – wstrzymujących się  

 
5. Uchwała Nr IV/24/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: uchwalenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obszaru położonego w rejonie ul. 
Sierpowej w miejscowości Bojszowy Nowe – Etap I 

 
14 głosów – za 
 0 głosów – przeciw  
 0 głosów – wstrzymujących się  

 
6. Uchwała Nr IV/25/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: wyrażenia 

zgody na wydzierżawienie nieruchomości gminnych w trybie bezprzetargowym 
 

14 głosów – za 
 0 głosów – przeciw  
 0 głosów – wstrzymujących się  

 
7. Uchwała Nr IV/26/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: udzielenia 

pomocy finansowej Powiatowi Bieruńsko – Lędzińskiemu na realizację zadań w zakresie 
wspierania osób niepełnosprawnych. 

 
14 głosów – za 
 0 głosów – przeciw  
 0 głosów – wstrzymujących się  

 
8. Uchwała Nr IV/27/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: dokonania 

wyboru metody ustalania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalania 
stawki tej opłaty. 

 
 

14 głosów – za 
 0 głosów – przeciw  
 0 głosów – wstrzymujących się  

 
9. Uchwała Nr IV/28/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: zmiany 

uchwały Nr II/12/2014 z dnia 10.12.2014r. dot. określenia wysokości stawek podatku od 
nieruchomości i zwolnień od tego podatku, opłat targowych oraz sposobu ich poboru w 2015 
roku. 

 
14 głosów – za 
 0 głosów – przeciw  
 0 głosów – wstrzymujących się  

 
10. Uchwała Nr IV/29/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: zmian w 

budżecie na 2015r.  
 

14 głosów – za 
 0 głosów – przeciw  
 0 głosów – wstrzymujących się  
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11. Uchwała Nr IV/30/2015 Rady Gminy Bojszowy z dnia 09 lutego 2015r. w sprawie: określenia 
kryteriów, liczby punktów za kryteria na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego oraz 
dokumentów niezbędnych do potwierdzenia tych kryteriów obowiązujących w postępowaniu 
rekrutacyjnym do Gminnego Przedszkola w Bojszowach na rok szkolny 2015 – 2016 

 
14 głosów – za 
 0 głosów – przeciw  
 0 głosów – wstrzymujących się  

 
Radny Kazimierz Lysko wrócił na sesję Rady Gminy Bojszowy po przyjęciu uchwał. 
 
Ad. 6 Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok. 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Radny Krzysztof Ścierski przedstawił plan pracy Komisji w roku 
2015.  

 

Lp. Termin kontroli Przedmiot/tematyka kontroli 

1 Styczeń Przyjęcie planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2015 rok 
 

2 Marzec Kontrola organizacji i kosztów przewozu osób 

niepełnosprawnych za rok 2014 
 

3 Kwiecień Zaopiniowanie wykonania budżetu Gminy Bojszowy za 2014 

rok – część I. 
 

4 Maj Zaopiniowanie wykonania budżetu Gminy Bojszowy za 2014 

rok – część II 
 

5 Wrzesień Wykonanie budżetu Gminy za I półrocze 2015 roku  
 

6 Grudzień 1) Sprawozdanie z działalności Komisji za 2015 rok 

2) Plan pracy komisji na 2016 rok 

 
    

Następnie przystąpiono do głosowania w celu przyjęcia planu pracy Komisji Rewizyjnej na rok 2015. 
 

15 głosów – za 
 0 głosów – przeciw  
 0 głosów – wstrzymujących się  

 
 
 
Ad.7 Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące. 
 
Przewodniczący Marek Kumor przedstawił sprawozdanie z prac Rady Gminy w okresie  
międzysesyjnym: 

1. Udział w koncercie noworocznym orkiestry Ponticello 
2. Przegląd kolędowy w Bojszowach Nowych 
3. Spotkanie seniorów gminy 
4. Zebranie sprawozdawczo-wyborcze KS „Polonia” Międzyrzecze 
5. Danuta Janosz przekazała podziękowania za udział w pogrzebie śp. Czesława Janosza 
6. Przewodniczący poinformował, że do biura rady wpłynęły pisma: 

 Rady Miasta Ciasna w sprawie poparcia starań Światowego Kongresu Kresowego o nadanie 
nazwy Międzynarodowemu Portu Lotniczemu Katowice w Pyrzowicach im. Wojciecha Kilara 

 Urzędu Gminy Jasienica i Rady Miasta Cieszyn w sprawie poparcia działań mających na celu 
zahamowanie wpływu środków finansowych wypracowanych w regionie do budżetu 
centralnego oraz zwiększenia dochodów jednostek samorządu terytorialnego 

 Urzędu Gminy Jasienica w sprawie poparcia działań RPiZZ działających na terenie 
wojewódzkiego Ośrodka Rehabilitacyjno-Reumatologicznego w Goczałkowicach Zdroju 
zmierzających do zachowania miejsc pracy oraz utrzymania przez Gminę statutu uzdrowiska 
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 Pismo od Wójta Gminy Bojszowy w sprawie zaakceptowania wniosku o zatwierdzenie taryf dla 
zbiorowego zaopatrzenia w wodę na okres od 1 marca 2015r. do 28 lutego 2016r. złożonego 
przez RPWiK Tychy. Pismo to było przedstawione na Komisji Gospodarki Komunalnej.  

 Radnego Romana Horsta dotyczące utworzenia lokalu wyborczego w Jedlinie, które zostało 
przekierowane do obrad Komisji Gospodarki Komunalnej 

 Komendy Miejskiej Straży Pożarnej w Tychach - Raport z najważniejszych działań systemu 
gaśniczo-ratowniczego realizowanych w 2014 roku na terenie miasta Tychy i Powiatu 
Bieruńsko-Lędzińskiego  

 Starostwa Bieruńsko-Lędzińskiego o przyznaniu nagrody Clemens Pro Cultura dla zespołu 
Bojszowianie za upowszechnianie kultury 

 Pismo Referatu Planowania Przestrzennego, Geodezji, Nieruchomości i Rolnictwa w sprawie 
wyboru radnych do komisji do spraw przeprowadzenia konsultacji. Komisja będzie zajmowała 
się przygotowaniem i wydawaniem kart konsultacyjnych, przyjmowaniem wypełnionych kart 
konsultacyjnych, organizowaniem spotkań z mieszkańcami, sporządzaniem protokołów ze 
spotkań konsultacyjnych z mieszkańcami oraz ustalaniem wyników konsultacji. 

 
Na wniosek Referatu Planowania Przestrzennego, Geodezji, Nieruchomości i Rolnictwa nastąpił 
wybór dwóch radnych do komisji ds. przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami.  
Radny Piotr Wróbel zaproponował radnego Antoniego Wilczka. Radny Paweł Kumor zaproponował 
radnego Janusza Gwoździa, a radny Marek Kumor zaproponował radnego Krzysztofa Ścierskiego. 
Wszyscy radni wyrazili zgodę na kandydowanie. Nikt się dodatkowo nie zgłosił.  
Głosowanie jawne na kandydatów do komisji do spraw przeprowadzenia konsultacji, każdy mógł 
zgłosić się dwa razy: 
Radny Antoni Wilczek - 15 głosów za  
Radny Janusz Gwóźdź – 5 głosów za 
Radny Krzysztof Ścierski – 9 głosów za 
W drugim głosie wstrzymał się radny Antoni Wilczek.   
Do komisji do spraw przeprowadzenia konsultacji zostali wybrani: Antoni Wilczek i Krzysztof Ścierski. 
 
Przewodniczący Marek Kumor zapytał Wójta o frekwencję na wyborach uzupełniających do senatu. 
 
Wójt przedstawił następujące informacje: 

1. Frekwencja wynosiła 13,4%. Oddano 784 głosów. Większość z nich zdobył Czesław Ryszka – 
539 głosów, na drugim miejscu Michał Gramatyka - 133, a ostatni Dariusz Dyrda – 112 
głosów. W czasie wyborów na kontrolę przyjechała Komisja Wojewódzka do Świerczyńca. 
O godz. 6 rano sprawdzano sposób zabezpieczenia kart i ich wydanie. Nie wniesiono uwag, 
wszystko było prawidłowo. 

2. Akcja zima – od kilku dni atak zimy. Służby wybrane w przetargu nie sprawdzają się, nie ma 
zadowolenia z ich pracy. Firma BIO-EKOS, która wygrała przetarg na odśnieżanie dróg 
gminnych w Świerczyńcu i Bojszowach Nowych miała najlepszą ofertę i dlatego została 
wybrana. Po drogach gminnych da się przejechać, ale standard i jakość usług jest na bardzo 
niskim poziomie. Uwagi są przekazywane na piśmie do firmy i będą naliczane kary finansowe, 
zgodnie z umową. Jeśli się to powtórzy, może być zlecone zastępcze odśnieżanie na koszt tej 
firmy. Drogi powiatowe są w trzeciej kategorii odśnieżania i śliskość pośniegowa ma być 
usunięta w czasie od 3 do 6 godzin. W czasie intensywnych opadów nie da się utrzymywać 
stale dróg na czarno, ponieważ część mieszkańców nie życzy sobie zbytniego solenia dróg. 
Gminne drogi mają być utrzymywane w przejezdności, mogą być białe, ale drogi powiatowe 
powinny być czarne. 

3. Rozbudowa ul. Korzenickiej w Bojszowach Nowych wraz z budową chodnika i kanalizacji 
deszczowej. Do piątku 13 lutego br. jest czas, aby zapoznać się z materiałami dowodowymi w 
postępowaniu o unieważnienie decyzji Starosty Powiatowego. Jeden z mieszkańców wniósł 
odwołanie od tej decyzji zezwalającej na realizację inwestycji drogowej, który jest stroną w 
tym postępowaniu. Do 27 lutego 2015r. Wojewoda ma wydać decyzję w sprawie odwołania 
się tego mieszkańca.  

4. Przebudowa i rozbudowa istniejącego budynku Gminnej Biblioteki Publicznej wraz z 
przyłączami na działce nr 759/43 przy ul. Gościnnej w Bojszowach. Wykonano roboty 
rozbiórkowe, palowanie, fundamenty, roboty murarskie, żelbetowe (stropy), pokrycie dachu, 
montaż okien i kanalizację deszczową zewnętrzną. Dostarczono centrale klimatyzacyjne i 
wentylacyjne oraz windę osobową. Trwa skuwanie tynków wewnętrznych, oraz wewnętrzne 
roboty instalacyjne (wod-kan i elektryczne). 

5. Budowa budynku gminnego przedszkola i żłobka oraz rozbiórka istniejącego budynku 
przedszkola w Bojszowach przy ul. Gaikowej. Wykonano rozbiórkę małej architektury, wycinkę 
drzew, roboty ziemne, fundamentowe i ściany piwnic łącznie z izolacjami. Trwają roboty 
żelbetowe (stropy) oraz roboty murarskie (ściany piętra), montaż kanalizacji sanitarnej 
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wewnętrznej, układanie wewnętrznych instalacji elektrycznych, montaż więźby i pokrycia 
dachowego (budynek mniejszy).  

6. Został zakończony montaż tablic z nazwami ulic, a także zostały wyznaczone miejsca 
przystankowe dla autobusów szkolnych. Nowe tablice przystankowe, wiaty są na etapie 
planowania i sprawdzanie ile można zaplanować zgodnie z budżetem gminy na 2015r. 

7. Realizacja projektu budowlano-wykonawczego oświetlenia ulicznego alei ks. Marcisza w 
Świerczyńcu, termin zakończenia prac do 30 czerwiec 2015r. Wykonywany jest projekt 
oświetlenia ulicy Złoty Łan, termin wykonania do 30 września 2015r.  

8. Został złożony wniosek do Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego o sfinansowanie "Odbudowy 
obiektu mostowego w ciągu drogi gminnej, ul. Złoty Łan w Świerczyńcu" w ramach środków z 
rezerwy celowej budżetu państwa na usuwanie skutków klęsk żywiołowych. Jest to jedyny 
most, którego właścicielem jest gmina. Wyremontowany po powodzi, ale należy go 
przebudować. Koszt realizacji inwestycji to 1 500 000 zł. 

9. Rada nadzorcza pracuje nad planem rzeczowo-finansowym dla spółki Master, której 
udziałowcem jest gmina. Firma ta wygrała przetarg, jako konsorcjant obsługuję gminę w 
zakresie wywozu i składowania odpadów. Spółka Master uruchomiła nowy zakład, który 
generuje nowe koszta związane ze standardem utylizacji odpadów. Uruchomienie tego 
zakładu i jego amortyzowanie, spowodowało wzrost kosztów w skali roku o 8 mln.,  z  3,5 
miliona do 12 mln. zł. To generuje konieczność pozyskania nowych przychodów, poprzez 
zmianę odpłatności za utylizację tony odpadów. Rada nadzorcza musiała stworzyć nowy 
cennik. Ustalona kwota za odpady zmieszane i biodegradowalne z ceny dotychczas 
obowiązującej w kwocie 215 zł., zmieniła się na ok. 270 zł. brutto. 30 czerwca będzie kończyć 
się umowa na wywóz i zagospodarowanie odpadów, a w kwietniu będzie zaczynać się nowa 
procedura przetargowa. Master na pewno będzie startować, bo jest RIPOK - Regionalną 
Instalacją Przetworzenia Odpadów Komunalnych i ten nowy cennik będzie miał przełożenie 
na ofertę. Koszty gminy mogą wzrosnąć o ok. 160 000 zł. w skali roku przy tej samej ilości 
odpadów. To będzie miało wpływ na budżet. 

  
Zapytania radnych:  
 
Radny Roman Horst zapytał i poinformował o: 

1. Od niedzieli rusza kampania sprawozdawcza Ochotniczych Straży Pożarnych. Radny 
zachęca wszystkich do uczestniczenia w zebraniach straży, 

2. Czy pracownicy GPK przy pracach porządkowych na terenie Gminy, mogliby poprawiać znaki, 
które są przewrócone, krzywe po aktach wandalizmu? 

3. Jeden z mieszkańców zwrócił uwagę na niewłaściwy zrzut ścieków w okolicach oczyszczalni 
ścieków w Jedlinie. Zrobił on zdjęcia potokowi, którym płynęły zanieczyszczenia. Prośba o 
wyjaśnienie problemu, czy jest to celowe działanie, a może coś źle funkcjonuje w 
oczyszczalni? 

 
Radny Janusz Gwóźdź zapytał o: 

1. Jaka będzie stawka za odpady zmieszane, jeśli za segregowane będzie 270 zł.? 
2. Jak wygląda sytuacja po andrzejkach w szkole w Międzyrzeczu. Czy są jakieś opinie, 

wyjaśnienia ze szkoły? 
3. W grudniu była autopoprawka do budżetu i straże pożarne dostały dodatkowo 30 000 zł.. Na 

co będą przeznaczone te środki, na co jest planowane to przesunięcie? 
4. Sekcja lekkoatletyczna w GTSie. W styczniu na Mistrzostwach Śląska nasi lekkoatleci zdobyli 

pierwsze miejsca, a cały wyjazd musieli sami zapłacić, ponieważ GTS nie ma środków na to. 
Natomiast 12 lutego jadą na Mistrzostwa Polski, muszą opłacić za trzy dni pobytu w hotelu i 
za dojazd. GTS nie ma na to środków. Prośba by odłączyć sekcję lekkoatletyczną od GTS i z 
innego źródła opłacać tych sportowców. Mają logo na koszulkach GTS, reprezentują Gminę 
Bojszowy, a musza sami opłacać starty. Proszę o wyjaśnienie tego? W budżecie w dziale 900 
są inne środki na sport, może z innej pozycji znajdą się dla nich pieniądze.  

 
Radny Antoni Wilczek zapytał: Czy byłaby możliwość zrobienia kładki na suchej grobli? Wielu 
mieszkańców jeździ tam na rowerach. Był tam kiedyś most, ale został on zawalony przez ciężarówkę 
wywożącą drzewo. Czy nie byłoby możliwości zrobienia kładki, jak na rurociągu w Bojszowach 
Nowych, choć nie jest to teren gminy? 
 
Ad.8 Odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 
 
Dewastacja znaków, przystanków autobusowych – naprawy przeprowadzane są na bieżąco. 
Najczęściej wykonuje to GPK, ale na zlecenie Urzędu. Nie mogą pracować poza zakresem umowy, 
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ponieważ są rozliczani z tego, co zapisane w umowie. Wszystkie nieprawidłowości należy zgłaszać i 
na bieżąco będą te prace zlecane GPK.  
Zrzut ścieków – proszę o zgłaszanie od razu takich obserwacji i od razu będzie to sprawdzane. 
Andrzejki w Międzyrzeczu – radny Paweł Kumor dostał odpowiedź wraz z stanowiskiem szkoły i 
rodziców. Sprawa jest wyjaśniona i zamknięta 
Przesunięcie środków dla straży pożarnych – środki zostały dołożone na inwestycje, OSP w 
Świerczyńcu zgłosiło wnioski zakupowe, ale inne straże tez potrzebują dofinansowania na sprzęt. Nie 
są to wydatki bieżące, a inwestycje. 
Sekcja lekkoatletyczna przy GTS – Gminne Towarzystwo Sportowe jest stowarzyszeniem, w którym 
działa prezes i zarząd. GTS musi złożyć wniosek o dotację do Wójta i jest on przyjmowany. W 
wniosku są określane zadania, które będą realizowane, zakres działania i sekcje, w  tym sekcja 
lekkoatletyczna. W dniu 10 lutego jest zebranie sprawozdawczo-wykonawcze ustępującego zarządu. 
Będzie tam pozycja, ile środków zostało wydanych na sekcję lekkoatletyczną. Będzie też wybrany 
nowy zarząd, który dostanie nową dotację, w tym środki na sekcję lekkoatletyczną. Za wyniki 
sportowcy otrzymują stypendia całoroczne, sukcesy są nagradzane, ale działanie sekcji też generuje 
koszta. Stowarzyszenie ma autonomię na wydawanie środków i oni zarządzają przyznaną dotacją. Od 
15 grudnia GTS nie ma dotacji, a nowa dotacja może być przyznana dopiero przy powołaniu nowego 
zarządu. Umowa zostanie niezwłocznie podpisana i dopiero wtedy GTS będzie mógł wydawać środki. 
Nie ma innej możliwości przyznania środków na sekcję lekkoatletyczną. 
Sucha grobla –  nie jest to teren gminy Bojszowy i nie jest to ciek gminny. Należy kładkę zbudować 
zgodnie z procedurą i w porozumieniu z zarządcą cieku. Temat do przemyślenia, bo to ważny szlak 
dla mieszkańców. 
 
Ad.9 Zakończenie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady Gminy 
Bojszowy" zakończył obrady sesji. 
 
Protokołował: A. Kapias 
Bojszowy, dnia 09.02.2015r. 


